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1. Arbejdet i skolebestyrelsen 
 

Kort gennemgang og drøftelse af nogle af de spørgsmål om skolebestyrelsens arbejde, 
som blev præsenteret til kommunens onboarding-aften i september. 
 

Referat 
  
Opfølgning på onboarding-aftenen. 
 
Gennemgang af tips-kupon 

- Ingen sagsbehandling af enkelte børn 
- Ingen personsager 
- Ja til at få fortrolige oplysninger, men husk tavshedspligten 
- Hele skolen er omfattet af skolebestyrelsens værdisæt 
- Man kan gå i detaljer ang. budget, men skal ikke. 
- Gæster kan deltage på møderne 
- Må ikke drøfte alt fra møderne med andre forældre 
- Skolebestyrelsen deltager ved ansættelser, men skolelederen har 

beslutningskompetencen 
- Ikke behov for at informere skolebestyrelsen ved holddannelse, dog inddrager vi 

ved klassesammenlægninger, klassedeling jvf. vores princip 
 
Vil gerne bevare den åbne og gode dialog.  
 

2. Økonomi status 
 

Kvartalsvis status på skolens økonomi i forhold til det budget, der er fastlagt ved årets 
start. 
Bilag Økonomioverblik 2. kvartal er vedlagt. 
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Økonomioverblik 3. kvartal medbringes på mødet. 
 

Referat 
 

Indberetningen af nogle barsler gør at 3. kvartal ikke er klart. Det eftersendes.  
Gennemgang af bilag. Afsat ekstra penge til inventar (planlagt underskud), samt penge til 
aflønninger. Det var forventet og vi havde fået lov til at lave underskud af skolechefen. 
Nu må vi ikke bruge flere penge, da kommunens samlede serviceramme er overskredet.  
Pi og Stine har gennemgået konti og fundet besparelser, så vi lever op til den udstukne 
opgave.  
Stine har fået lov til at udskyde sidste del af betaling af inventar til det nye år. Derfor ligger 
der også en regning på inventar og venter.  
Afventer udmelding ift. el og varme omkostninger. Der er møde i kommende uge ift. 
hvordan kommunen som helhed kan spare. Skolen har fast pris på el.  
Elevtal opgøres pr. 5. september, dette bestemmer skolens budget.  
Pi og Stine har månedlige møder omkring økonomien.  
Byggeriet har gjort at der kom ekstraomkostninger f.eks. gardiner.  
Refusioner dækker over penge man får tilbage ifm. barsel eller sygemelding.  
 
Aftale:  
Hvilke tiltag skal vi foretage ifm. el og varme? Besked sendes til SB, når vi hører 
nærmere. 
Stine laver en oversigt over indkøb til inventar taget fra skolens eget budget. 
 

3. Princip Udskolingsstruktur 
 
Bilag: Skriftlig evaluering på klassedeling for 7. årgang i skoleår 2021/2022 (nuværende 8. 
årg.) 
Bilag: Gældende princip 
 
Skolebestyrelsen fører tilsyn med princippet, hvilket inkluderer en skriftlig evaluering 
udarbejdet af skolen, og skal beslutte om princippet skal revideres 
 
Referat 
  
Spørgeskemaundersøgelsen er udarbejdet af skolen og besvaret af nuværende 8. årgang.  
Alle elever har haft mulighed for at besvare, og der er kommet flere nye elever til 
årgangen.  
Generelt så ligner den tidligere evalueringer. Det ser generelt positivt ud og det har tilført 
noget nyt til årgangen. Der er også en mindre gruppe som ikke trives ved klasseskift. 
Vigtigt for skolen at eleverne lærer at møde nye mennesker i trygge omgivelser med 
kendte voksne.  
Nogle beskriver at de har fået nye venner, en bedre klasse, glade for nye lærere.  
Oplever at man får venner i de andre klasser også.  
Google analyse er brugt og den bliver nok lukket.  
Opmærksomhed på at der er undersøgelser, der kan tilkøbes.  
Opmærksomhed på at undersøgelsen til forældrene tjekkes igennem inden den sendes 
ud.  
Stor fokus på de børn som ikke trives på skole og SFO generelt set. Alle får hjælp.  
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Vigtigt med forældreopbakning til ny klassedannelse og det er en del af 
Holmegårdsskolen. Dette kommunikerer vi ved alle indskrivninger af nye elever.  
Fokus for forældreundersøgelsen bør være mere på processen.  
Princippet er ikke uden udfordringer, men det er sundt og vigtigt at holde fast i. 
Børnene er stadig lige ved siden af hinanden.  
Det handler også om livsduelighed og dannelse, og børnene kender hinanden fra 
årgangen.  
Årgangstanken er fortsat central på Holmegårdsskolen.  
 
Opmærksomhedspunkter:  
Hvad oplever lærer og pædagogteamet? Hvad er omkostningerne ved at skulle skabe en 
klassekultur?  
Vedligehold af princippet - har vi nået de mål vi har opstillet? 
Hvordan bruger vi undersøgelsen til at gøre processen bedre fremadrettet?  

- vi har tilpasset lidt ved at lægge et ekstra forældremøde ind, for at skabe tryghed i 
forældregruppen. Tilpasser årgangen og behov.  
 

Respons fra kontaktforældrene 
- Ønske om forslag til hvordan man kan smidiggøre starten på forældresamarbejdet 
- Ønske om at procesplanen er mere synlig  
- kan skolen stå bag flere trivselsarrangementer 

 
Opsummering/opmærksomhedspunkter:  
Ønske om præcisering af princip ift.  

- formål ift. uddannelse også praktiske uddannelser.  
- hvordan vi evaluerer - lærer/pædagog, elev og forældreperspektiv 
- Forældrespørgeskema bør laves på processen.  

 
Princippet revideres ved input fra udskolingslærere på et afdelingsmøde, MED-udvalget 
og tilbage til SB 
 

4. Godkendelse af ordensregler 
 

Bilag: Ordensregler – ændringer markeret med rødt 
 
Baggrund: Skolen indstiller at ordensreglerne opdateres, særligt i forhold til de nye 
bygninger og inventar. 
 
Referat 
 
Opmærksomhed på at dele er forældet.  
De er blevet rettet til og suppleret, så de passer til de nye bygninger/inventar.  
Opmærksomhed på at det er voksnes ansvar at lukke vinduer.  
Ønske fra medarbejderne at signalere at hærværk ikke accepteres (derfor paragraf) 
Tilsynsoversigt - børnene ved præcis hvor de må være og hvornår. At de så nogle gange 
prøver at være andre steder er en anden ting.  
Måske mere om slåskampe og mobberi. Man kunne henvise til Antimobbestrategien.  
Hvis skolen hører om slåskampe udenfor skolen, laver skolen også konfliktløsning og 
kontakter evt. SSP.  
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Vold og trusler fra elev til lærer vurderes individuelt og tages meget alvorligt. Ligesom 
eleverne i mellem.  
Holmegårdsskolen hjælper også hvis elever har været i slåskamp og skal have et nyt 
skoletilbud på baggrund af hændelsen. Alle børn skal have en ny chance.  
 
Aftale:  
Stine tilføjer delen om slåskampe og mobberi (Antimobbestrategi).  
Når det er tilføjet er ordensreglerne godkendt af skolebestyrelsen. 
 

5. Princip Fællesarrangementer for eleverne i skoletiden 
 
Bilag: Gældende princip 
 
Skolebestyrelsen fører tilsyn med princippet 
 
Referat 
 

Temaugen var god og eleverne har oplevet den som rigtig sjov. Det var sjovt at møde 
andre voksne og andre børn. Fremmede voksne roser børnenes ting, børnene øver sig i 
at præsentere og er stolte ved det.  
9. årgang samler ind til en ekstra lejrskole.  
Skolekoncerter, forfatterbesøg, morgensang - dejligt traditionerne er ved at vende tilbage.  
Kan Facebook profilen få lidt nyt liv?  
 
Aftale:  
Tilsynet er ført og godkendt igen. 
 

6. Skolebestyrelsens idéliste 
 
Bilag: Idéliste opdateret 26/9 2022 
 
En introduktion til og gennemgang af skolebestyrelsens idéliste. 
Her kan alle skrive idéer til emner og områder, som man ønsker at skolebestyrelsen skal 
tage op. 
 
På mødet drøfter vi, hvilke temaer vi vil arbejde med i dette skoleår. 
Der er afsat tid på møde i november, januar og marts til at arbejde videre med temaerne. 
 
Referat 
 
Opfordring til at skrive i idé-listen løbende. Tages op løbende og det prioriteres hvilke 
temaer, der skal tages op løbende.  
Sidste år arbejdede vi i 2 grupper.  

- En havde fokus på profil på Facebook 
- Den anden drøftede hvordan vi beholder vores elever i udskolingen.  
- Data indsamling  

- Hvorfor stopper de?  
- Inddragelse af elevrådet - statements, hvorfor er det fedt at gå på 

Holmegård? Kan Facebook siden bruges mere aktivt her? Kan 
eleverne lave opslag til Facebook? 
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Begge fokusområder fra sidste år kan godt klare et genbesøg.  
Opmærksomhed på at arbejdet fra sidste år ligger i mappen på drev.  
 
Gennemgang af idé-listen 

- et sundt skoleliv 
- klimaskole  
- formalia - retningslinjer og procedurer 
- styrkelse af elevrådet 
- traditioner 
- kursus i SB-arbejde 
- skolebestyrelsens vision 
- undervisningsdifferentiering 
- aula 
- foredrag med ESPD  
- Facebook 
- bæredygtighed evt. under klima? 
- procesplan for at Holmegårdsskolen bliver “Grønt flag-skole” i skoleåret 23/24 

 
Vigtigt for skolen at personalet er med og noget vokser nedefra. Der har været flere år 
med styring pga. mål og sygdom.  
 
Næste år skal vi arbejde med livsduelighed og dannelse - karrierelæring. PU arbejder sig 
stille og roligt i gang med dette nu. 
 
ESPD - kan klæde SB eller personalet på ift. hvordan vi taler med børn om det og hvordan 
vi bevæger os i det felt. Ift. temaet kan SB komme med ideer, men det er måske lærere og 
pædagoger, der ved hvad der er behov for at lære mere om.  
Det er et naturligt tema i seksualundervisningen, i uge 6, på klassemøder - det er en 
naturlig del af vores arbejde.  
Stadig en relevant diskussion og godt med nye input. F.eks. hvordan får vi inviteret 
forskellige køn ind i forskellige aktiviteter på SFO? 
Måske som et tema til vores personalemøder i skoleåret 23/24 for at skabe et fælles 
sprog? 
Måske som tema på forældreaften? For at klæde forældrene på.  

- Kan det være et kombineret forælder/lærerarrangement? 
 
Ville gerne involvere elevrådet yderligere og udvikle på funktionen. F.eks. hvordan laver vi 
valg.  
 
Aftale:  
Fokusområdet om at beholde eleverne i udskolingen tages op i elevrådet og evt. på 
afdelingsmøde for udskolingen (opmærksomhed på inddragelse af Facebooksiden).  
 
De to nye områder er elevrådet og aula.  
 

Meddelelser 
 

Formand 
 
SKOK-møde 
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Mange nye medlemmer er valgt ind i skolebestyrelser.  
Jacob er nu formand for SKOK og med i bestyrelsen for Ungdomsskolen.  
Trafikaktion på vej i uge 43 - der er et dokument man kan skrive sig på. Vi holder aktionen 
til om morgenen. Planteheldvej og Plovheldvej. 
 
Skoleleder 
 
Opfølgning byggeri 
 
Vi holder øje med fejl og mangler.  
Der kommer svar på spørgsmål fra Stine og Christian på mail.  
Der er lidt slåskamp omkring boldburet, da det er blevet markant dyrere.  
Udeområderne er pludselig i gang og træer fældes - skolen arbejder på at få etableret 
gode kommunikationsveje, så skolen kan orientere. Center for ejendomme og trafik kører 
projektet om udearealerne. 
 
Elevrådet 
 
Opfølgning på elevrådsmøder 
 
Punkter fra elevrådet. 

- ønsker om ure på gangen, så man kan se klokken og ikke kommer for sent.  
- Udeområdet foran udskolingsbygningen:  

- lagkagebane 
- basketball bane 
- panna bane (lille fodboldbane) 
- Kom så! Boldbur! 

- Camp stavning driller - læreren har kontaktet forlaget.  
 

Kan elevrådet se på udearealerne igen og lave en prioriteret ønskeliste? OBS på store 
ønsker og små ønsker, hvad kan vi gøre hurtigt. 
 

Eventuelt 
 
 

Referat 
 

Ved fysisk fremmøde godkendes referatet undervejs punkt for punkt. 
 

Punkter til næste møde skal fremsendes senest tirsdag den 25. oktober 2022 
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